



## ຄະນະພັກ ທຫລ ນຳພາວຽກງານວິຊາສະເພາະ



ສະຫາຍ ພານຸສັກ ແກ່ນວົງພະຈັນ ຄະນະພັກທະນາຄານແຫ່ງ ສປປລາວ (ທຫລ), ຫົວໜ້າກົມຈັດຕັ້ງແລະພະນັກງານ ທຫລ ໄດ້ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ກົມຈັດຕັ້ງແລະພະນັກງານເປັນເສນາທິການດ້ານວຽກງານພັກ ແລະ ພະນັກງານໃຫ້ແກ່ອົງຄະນະພັກ ທຫລ ຊຶ່ງໃນໄລຍະໄຕມາດ I ປີ 2021, ຄະນະພັກ ທຫລ ກໍ່ຄືຄະນະພັກແຕ່ລະຂັ້ນ ໄດ້ເປັນເຈົ້າການນຳພາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຕ່ລະ ໜ້າທີ່ຈຸດສຸມ ໂດຍສະເພາະເອົາໃຈໃສ່ສຶກສາອົບຮົມການເມືອງ-ນຳພາແນວຄິດ ໃຫ້ສະມາຊິກພັກ-ພະນັກງານ ເປັນຕົ້ນ ໄດ້ ເຜີຍແຜ່-ເຊື່ອມຊຶມ ແນວຄິດ ໄກສອນ ພົມວິຫານ ທີ່ຕິດພັນກັບຂົງເຂດເສດຖະກິດ ແລະ ຈັດຕັ້ງປາຖະກະຖາວັນສຳຄັນຕ່າງໆ ຂອງຊາດ, ຂອງພັກ; ສຸມໃສ່ຜັນຂະ ຫຍາຍມະຕິ ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຜູ້ແທນອົງຄະນະພັກ ທຫລ ຄັ້ງທີ IV ເປັນແຜນງານ- ໂຄງການລະອຽດ ເພື່ອຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃນ 5 ປີຕໍ່ ໜ້າ ແລະ ນຳສິ່ງພະນັກງານຈຳນວນໜຶ່ງ ໄປຍົກລະດັບດ້ານທິດສະດີ ການເມືອງ-ການປົກຄອງໃນລະດັບຕ່າງໆ.

ຜ່ານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຕົວຈິງເຫັນວ່າ: ຖ້ນແຖວສະມາຊິກພັກ-ພະນັກງານຫຼັກແຫຼ່ງໂດຍລວມມີຄວາມຮັບຮູ້-ເຂົ້າໃຈ ຕໍ່ແນວທາງນະໂຍບາຍ-ນິຕິກຳຂອງຂັ້ນເທິງ ສາມາດກຳໄດ້ສະພາບການ ທີ່ເກີດຂຶ້ນທັງຢູ່ພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດຢ່າງເລິກເຊິ່ງ ແລະ ໃນຕະຫຼອດໃນໄລຍະໄຕມາດ I/2021, ຖ້ນແຖວສະມາຊິກພັກ-ພະນັກງານໄດ້ສຸມໃສ່ນຳພາປະຕິບັດໜ້າທີ່ການເມືອງ ຢ່າງມີຜົນສຳເລັດ, ສະພາບແນວຄິດ ໂດຍລວມມີການຫັນປ່ຽນດີຂຶ້ນ ແລະ ເປັນແບບຢ່າງນຳໜ້າໃນແຕ່ລະວຽກງານ, ການກໍ່ສ້າງ

ປັບປຸງພັກໄດ້ດໍາເນີນການຕາມລະບຽບຫຼັກການ ແລະ ກ້າວສູ່ຄຸນນະພາບ ເຮັດໃຫ້ພາຍໃນພັກມີກຳລັງແຮງຫຼາຍຂຶ້ນ; ໂຄງປະກອບບຸກຄະລາກອນຕໍາແໜ່ງງານຕ່າງໆ ໄດ້ຮັບການປັບປຸງໃຫ້ມີຄວາມຄົບຖ້ວນເປັນສ່ວນຫຼາຍ; ພະນັກງານຫຼັກແຫຼ່ງຈຳນວນໜຶ່ງ ໄດ້ຮັບການຍົກລະດັບທາງດ້ານທິດສະດີການເມືອງ ແລະ ວິຊາສະເພາະຢ່າງເປັນລະບົບ. ກົງຈັກການຈັດຕັ້ງແຕ່ລະຂັ້ນຢູ່ໃນໄລຍະຂອງການຄົ້ນຄວ້າ-ປັບປຸງ ເພື່ອໃຫ້ສາມາດເຄື່ອນໄຫວຢ່າງມີປະສິດທິຜົນກວ່າເກົ່າ; ບັນດາອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນຂັ້ນຕ່າງໆ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວທີ່ເປັນຂະບວນການ ທີ່ຕັ້ງໜ້າ ແລະ ກົມກຽວກັນດີ; ການກວດກາໄດ້ປັບປຸງໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບເງື່ອນໄຂໃໝ່ ໂດຍສະເພາະດ້ານພາລະບົດບາດ ແລະ ນິຕິກຳທີ່ຕິດພັນກັບວຽກງານນີ້.

ຄະນະພັກ ທຫລ ໄດ້ນຳພາ-ຊີ້ນຳວຽກງານວິຊາສະເພາະຮອບດ້ານ ໂດຍລວມ ຍັງສາມາດສືບຕໍ່ຮັກສາສະຖຽນລະພາບເງິນຕາແຫ່ງຊາດໄວ້ໄດ້, ສະແດງອອກອັດຕາເງິນເຟີ້ (ຕົວເລກເບື້ອງຕົ້ນ), ອັດຕາແລກປ່ຽນເງິນ, ປະລິມານເງິນ M2; ຄັງສຳຮອງເງິນຕາຕ່າງ ປະເທດ (ຕົວເລກເບື້ອງຕົ້ນທ້າຍເດືອນ 02/2021) ລ້ວນແຕ່ຢູ່ໃນຂອບທີ່ກຳນົດໄວ້ ທຽບໃສ່ທ້າຍປີຜ່ານມາ, ຍອດເຫຼືອເງິນຝາກຂອງທະນາຄານທຸລະກິດເພີ່ມຂຶ້ນ 1,69% ແລະ ຍອດເຫຼືອສິນເຊື້ອທົ່ວລະບົບຫຼຸດລົງ 1,4%; ຮອດທ້າຍເດືອນ 3/2021, ທະນາ ຄານທຸລະກິດມີທັງໝົດ 44 ແຫ່ງ, ມີສາຂາ 114 ແຫ່ງ, ໜ່ວຍບໍລິການ 539 ແຫ່ງ, ສະຖາບັນການເງິນປະເພດຕ່າງໆ ມີ 191 ແຫ່ງ ; ລະບົບນິຕິກຳໃນການຄຸ້ມຄອງມະຫາພາກດ້ານຕ່າງໆໄດ້ຮັບການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບມາດຕະ ຖານ ແລະ ສະພາບຕົວ ຈິງ, ລະບົບການຊຳລະໄດ້ຮັບການພັດທະນາໃຫ້ມີຫຼາກຫຼາຍຜະລິດຕະພັນ ແລະ ຫັນສະໄໝຂຶ້ນ; ຕະຫຼາດທຶນຮັບການພັດທະນາຢ່າງ ເປັນລະບົບ ແລະ ຮັບຮູ້ຈາກສັງຄົມຫຼາຍຂຶ້ນ; ການພົວພັນຮ່ວມມືກັບຕ່າງປະເທດຮັບການເສີມຂະຫຍາຍຢ່າງຕັ້ງໜ້າ ຊຶ່ງເປັນການດຶງ ດູດການລົງທຶນ ແລະ ການຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານທຶນຮອນ ແລະ ດ້ານວິຊາການໃຫ້ລະບົບ ທຫລ ເພີ່ມສູງຂຶ້ນ.

ໃນຕໍ່ໜ້ານີ້; ຄະນະພັກທຸກຂັ້ນ ຍັງສືບຕໍ່ເພີ່ມທະວີວຽກງານສຶກສາອົບຮົມການເມືອງແລະນຳພາແນວຄິດໃຫ້ສະມາຊິກພັກ-ພະນັກງານຢ່າງເປັນປົກກະຕິ ແລະ ດ້ວຍຮູບການຕ່າງໆທີ່ເໝາະສົມ ເພື່ອໃຫ້ແຕ່ລະເປົ້າໝາຍມີການຫັນປ່ຽນທາງດ້ານແນວຄິດ ທີ່ຕັ້ງໜ້າ ກວ່າເກົ່າ, ເປັນເຈົ້າການແກ້ໄຂ ແລະ ສະກັດກັ້ນປະກົດການຫຍໍ້ຫໍ້ດ້ານແນວຄິດຮູບແບບຕ່າງໆຢ່າງຈິງຈັງ; ຈັດຕັ້ງການເຜີຍແຜ່-ເຊື່ອມຊຶມເອກະສານສຳຄັນຕ່າງໆຂອງຂັ້ນເທິງຢ່າງເປັນປົກກະຕິ ໂດຍສະເພາະແມ່ນເນື້ອໃນມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ, ກົດ ລະບຽບພັກ ສະໄໝທີ XI ແລະ ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ 5 ປີ ຄັ້ງທີ IX, ນິຕິກຳຕ່າງໆຂອງຂັ້ນເທິງກ່ຽວຂ້ອງກໍ່ຄື ການເຊື່ອມຊຶມກຳແໜ້ນ ແລະ ຜັນຂະຫຍາຍມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ອົງຄະນະພັກ ທຫລ ຄັ້ງທີ IV ໃຫ້ເຂົ້າສູ່ລວງເລິກຢູ່ທຸກຂົງເຂດ ວຽກງານ.

# ຂ່າວ-ພາບ: ຮັດສະໝີ ດວງສັດຈະ

### ໃຊ້ເງິນກົບທົ່ວທັງຊາດ ສ້າງບົດບາດຄ່າເງິນລາວ

